
 

 

 

Algemene beschouwingen VVD Kadernota 2021 

 

Samen bouwen aan de toekomst van Voorschoten, ons mooie groene woondorp midden in de 

Randstad. Dat was de inzet van ons verkiezingsprogramma van 2018 en deze wens is ook nu nog 

actueel. Het college heeft de afgelopen twee jaar al veel gerealiseerd. Ten behoeve van de 

zelfstandigheid en betaalbaarheid zijn onder andere de financiën en financiële sturing op orde 

gebracht; het subsidiebeleid is aangepast aan wat de gemeente kan betalen en in het sociaal domein 

worden de effecten van implementatie van de brede welzijnsorganisatie onder andere zichtbaar bij 

het beperken van de instroom in de jeugdzorg.  Bouwplannen op de Berensteijn en Intratuin locatie 

zijn goedgekeurd om meer woningen voor starters en ouderen te realiseren en omdat tegen overlast 

moet worden opgetreden zijn er extra BOA’s aan de slag gegaan. Helaas heeft de Corona crises dit 

jaar tot vertraging geleid. Het is nu tijd om na te gaan welke ambities als gevolg van de 

omstandigheden prioriteit moeten krijgen.  

Naast het vaststellen van plannen door de raad moet er ook oog zijn voor de uitvoering van de 

plannen. Bij de behandeling van de jaarrekening 2019 hebben we als raad geconstateerd dat er toch 

weer een heel aantal zaken in de uitvoering zijn blijven liggen. Argumenten die het college hiervoor 

aanvoert zijn de onzekerheid in de WODV over hun toekomst en het grote aantal vacatures dat 

hierdoor open staat. Gelukkig is er inmiddels door de colleges van Voorschoten en Wassenaar een 

besluit genomen over de toekomst van de organisatie. Het is de bedoeling dat de voorgestelde 

wijzigingen per 1 januari volgend jaar worden doorgevoerd. De VVD raad het college aan om in het 

vormgeven van de wijzigingen ook met betrokkenen vast te stellen wat de capaciteit van de 

organisatie is om projecten te draaien. Dan hoeven we niet aan het eind van het jaar met 

teleurstelling te constateren dat van de uitvoering van onze plannen nog weinig terecht is gekomen.  

 

Na deze beschouwingen over wat we bereikt hebben, wil ik het college graag wat aandachtspunten 

vanuit de VVD meegeven voor de focus van de activiteiten in 2021. Vanzelfsprekend gaan we door 

met het uitvoeringsprogramma. Vanuit de huidige omstandigheden wil ik echter aandacht vragen 

van het college voor de economie. Door de corona crisis is deze geheel en nu nog gedeeltelijk stil 

komen te liggen. Dit is zorgelijk voor de ondernemers en organisaties die getroffen zijn en voor de 

levendigheid van Voorschoten bijzonder onwenselijk. Wij streven naar een bruisend dorp waar je 

elkaar in het centrum kunt ontmoeten. Na wat verwarring rondom de interactie tussen visie op 

horeca en het vaststellen van de startnotitie economische agenda is er begin van dit jaar gestart met 

het voornemen om een update van de huidige economische visie op te stellen met opvolging in de 

economische agenda. Tot op heden is het nog niet gelukt om een bijeenkomst hiervoor te houden. 

De VVD vind het van het grootste belang om deze bijeenkomst op korte termijn te organiseren zodat 

vanuit één visie de krachten in het dorp kunnen worden gemobiliseerd om samen te gaan bouwen. 



Gedurende de corona crisis hebben we immers veel inventiviteit en creativiteit gezien bij organisaties 

en ondernemers. Wij willen graag dat die aanpak verder de ruimte krijgt. Tot nu toe wacht de raad 

nog op uitvoering van het opstellen van het beeld/kwaliteitsplan voor de Voorstraat, volledige 

uitvoering van de goedgekeurde plannen voor het centrum en aanstelling van een matchmaker die 

de spil kan zijn tussen pandeigenaren, ondernemers en de gemeente en zo de leegstand helpt 

verkleinen. Deze zaken hebben voor de VVD veel meer prioriteit  dan de voorgestelde optie om de 

gebruikersbelasting van de OZB niet-woningen bij de eigenaren te leggen. De VVD gaat er vanuit dat 

er dit jaar al een start gemaakt wordt met de uitvoering van de acties vanuit de beschikbaar gestelde 

middelen en dat het college verdere plannen maakt en meer geld vrijspeelt om het centrum 

aantrekkelijker te maken.  

Samen bouwen aan de toekomst van Voorschoten. Dit betekent ook dat we daadwerkelijk willen 

bouwen. De raad wacht nog vol ongeduld op het vernieuwde voorstel het Arsenaal/Segaar terrein en 

er wordt uitgekeken naar een ontwikkelvoorstel van Starrenburg III. Voor het vormen van verdere 

plannen heeft de raad heeft de afgelopen raadsvergadering de ontwikkelstappen voor het 

accommodatiebeleid goedgekeurd. Nu kunnen we door met de ontwikkeling van een aantal locaties 

in het centrum. Iets waar al jaren over wordt gesproken maar waar nu actie kan komen. De VVD 

hecht eraan om nog dit jaar de benodigde besluiten te nemen zodat er volgend jaar verdere stappen 

kunnen worden gezet. Wij denken dan met name aan het ontwikkelen van een multifunctionele 

accommodatie waar ook de bibliotheek in kan worden gehuisvest, het vrijspelen van het MOC terrein 

ten behoeve van huizenbouw en de ontwikkeling van sociale huurwoningen op het Churchillplein.  

Met de wens tot bouwen komen we automatisch ook toe aan klimaat en milieuplannen. Veel 

plannen worden immers mogelijk geblokkeerd door de plicht om de stikstofuitstoot te verminderen. 

De VVD is voorstander van het nemen van concrete betaalbare maatregelen, die eerder stimulerend 

dan verbiedend zijn, ter beperking van milieu of klimaat schade. Wij hebben al eens voorgesteld om 

de straatverlichting versneld te vervangen door ledverlichting. Verder denken wij aan het plaatsten 

van laadpalen voor elektrische auto’s. Andere concrete zaken kunnen zijn het planten van bomen en 

het verduurzamen van gemeentelijk vastgoed. Laten we ons vooral richten op zaken die we op 

Voorschotense schaal kunnen oppakken. Voor het goedkeuren van extra gelden (150k voor drie jaar) 

voor klimaat en milieu vind de VVD vind het van belang dat er concrete maatregelen worden 

voorgesteld. 

De VVD is niet gecharmeerd van de suggestie van het college om lastenverhoging te overwegen om 

de begroting sluitend te maken. Gezien de huidige financiële toestand die toch tot overwegend tot 

sluitende begrotingen leidt voor in ieder geval drie van de vier jaar van de meerjarenbegroting is het 

niet wenselijk om onze inwoners en ondernemers nog verder op kosten te jagen. Zeker omdat de 

gaten in onze begroting toch vooral worden veroorzaakt door de open einde regelingen van WMO en 

jeugdzorg. Wij verzoeken het college om verder in te zetten op de lobby richting het rijk, maar ook 

het beperken van de instroom, door extra focus op de Praktijk Ondersteuner Jeugd, betere filtering 

via Voorschoten Voor Elkaar, Jeugdconsulenten, (passend) onderwijs en normalisering van de 

jeugdzorg, waarbij verantwoordelijkheden ook weer terug worden gelegd naar de ouders, als die 

daar horen. 

Rekening houdend met deze aandachtspunten zien we uit naar de begroting gebaseerd op de 

kadernota 2021. 


